
انعکاس اخبار فوتبال ایران
10 جام ملت های آسیا

هکتور کوپر:

به تاریخ سازی فکر نمی کنم

سرمربی تیم ملی سوریه در کنفرانس مطبوعاتی پیش از دیدار با هند گفت: 
»پاســخ به این ســؤال ســاده است اما چیزی که اکنون می توانم تصور کنم این 
اســت که چگونه برای مســابقه آماده شوم و فقط روی این مسابقه تمرکز کنم 
تــا برخــی نقــاط ضعف را اصلاح کنم و تا جایی که ممکن اســت، آرامش خود را 
حفظ کنم. من می خواهم برنده شــوم اما اکنون به تاریخ ســازی فکر نمی کنم. 

مطمئناً شــادی ســوری ها مهم است، اما باید روی مسابقه تمرکز کنیم.«

تانتاشف ایلگیز

یک بازی ، یک برد برای تیم ملی

داور بازی امروز بازی با امارات اهل ازبکستان و 39 ساله است. این داور که 
از ســال ۲۰13 وارد لیســت بین المللی شــده در مقدماتی جام جهانی ۲۰۲۲، 
جام ملت های آســیا ۲۰19، قهرمانی زیر ۲3 ســال آســیا و لیگ قهرمانان آسیا 
قضــاوت کــرده اســت. او در 44 قضــاوت بین المللــی 136 کارت زرد و 6 کارت 
قرمــز داده اســت. او در بازی هــای مقدماتــی جــام جهانــی ۲۰۲۲ بــازی ایــران 

و عــراق کــه منجــر بــه برد یک بــر صفر تیم ما شــد را قضاوت کرده اســت.

روبرتو مانچینی:

از حرف هایش سوء تعبیر شد

در صحبت هــای خــود از تیمــش به عنوان مدعی نام نبرد تا حرف های او بار 
دیگر موجب خشم رسانه ها و فوتبالدوستان عربستانی شود. با این وجود 
بــه نظــر می رســد ســعودی ها از صحبت های او برداشــت بدی داشــته اند و 
بــا توجــه به اختلافات و مشــکلات قبلــی این حرف های او را نیز در راســتای 
همــان مشــکلات و اختلافــات تعبیــر کرده انــد در حالی که به نظر می رســد 
مانچینی با این گفته خود به نوعی خواسته فشار را از روی تیم خود بردارد.

مصلحت این است که امارات  را ببریم

استیلی: شانس بیاوریم 
تا فینال  می رسیم
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 حضور میتوما 
 در مرحله حذفی 

در ابهام
پس از اینکه روز یکشنبه میتوما 
ستاره ژاپنی تیم برایتون به  صورت 
کامل تمرین کرد، دیروز اما به دلیل 
داشتن احساس درد از مچ پای چپ 
تصمیم گرفت، در تمرین به صورت 

کامل حضور نداشته باشد.
میتوما از ناحیه ای احساس درد 
می کرد که مدتی پیش در لیگ 
برتر انگلیس دچار مصدومیت 
شده بود و حتی کادر پزشکی تیم 
برایتون معتقد بودند تا شش هفته 
نباید در زمین فوتبال حضور داشته 
باشد؛ اکنون به نظر می رسد کادر 
پزشکی برایتون نظر درستی داشتند 
چرا که او حالا در سومین هفته 
نقاهت حضور دارد و اگر چه به 
تازگی به صورت گروهی در تمرینات 
حضور داشت اما با این اتفاق بعید 
است او در بازی مقابل اندونزی 

حضور داشته باشد.
به  غلب  ا پن  ژا ن  زیکنا با دیگر 
تمرینات تاکتیکی پرداختند و هر 
پست به صورت جداگانه همراه با 
دستیاران موریاسو مشغول انجام 
دستورات تاکتیکی بودند. در این 
تمرین به مانند دیروز در ۳۰ دقیقه 
از شروع و پایان تمرین درهای کمپ 
به روی اهالی رسانه بسته شد و در 
پشت درهای بسته ادامه تمرینات 

برگزار شد.

سرمربی تایلند فقط 
میوه دوست دارد!

ماساتادا ایشی سرمربی فعلی تیم 
ملی تایلند سبک زندگی مورد علاقه 
خود را در صفحه مجازی خودش 
همیشه به انتشار می گذارد و از 
آنجا که طول عمر را در زندگی سالم 
می داند، حتی در بیو خود غذای 
مورد علاقه خود را میوه عنوان 
کرده است. در صفحه اینستاگرام 
او هیچ عکسی جز تغذیه اش منتشر 
نمی کند؛ وی هر روز بسته به حال 
و هوای خودش سس روی غذای 
خود تزیین می کند و آن را در صفحه 
منتشر می کند. یک روز مک بوک 
راحت و  نا با شکلک  می کشد، 
علامت شرکت اپل خبر از خراب 
شدنش می دهد؛ تیمش با نتیجه 
۴ بر یک می برد، نتیجه و لبخندش 
را ثبت می کند و این شکل وابسته 
به اتفاقات مهم یک روز ایشی دارد.

یلندی در  نه های تا ز رسا یکی ا
گزارشی از زندگی سرمربی تیم 
ملی کشورش عنوان کرد که او برای 
خرید لباس هیچ وقت بیشتر از ۵۰۰ 
ین خرج نمی کند و در طول مدتی 
که در تایلند زندگی می کرد عادت 
غذایی خود را به سنت تایلند تغییر 

داده است.

کلینزی تحت فشار 
رسانه های کره ای

با وجود اینکه کره جنوبی از شکست 
گریخت اما رسانه های این کشور 
یورگن کلینزمن را تحت فشار قرار 
داده اند و معتقدند او با نگاه از بالا 
به پایین به اردن باعث مشکل در 

آن بازی شد.
هان جون هی در نقش کارشناس 
گفته: در روزی مثل این بازی که 
شرایط کلی بد بود، باید صحنه ای 
می بود که مسابقه با حرکات سازمان 
یافته و ارگانیک حل می شد اما 
نتوانستیم راه حلی در این راستا 
پیدا کنیم. این یک نمایش ثابت با 

یک حمله یکنواخت بود.
هم  مفسر  نگ  سو ن  مو رک  پا
گفته: کلینزمن فوتبالی که بازی 
می کند حتی در حد جام ملت های 
آسیا هم نیست. معلوم نیست 
که او می خواهد چه نوع فوتبال، 
تاکتیک ها و روش هایی را به نمایش 
بگذارد. کارشناس دیگر به نام پارک 
چان ها هم گفته: وقتی لی کانگ این 
و سون هیونگ مین عالی هستند، 
نگرانی وجود ندارد اما وقتی این دو 
افت کنند، مشخص می شود که 
کلینزمن هیچ برنامه و روشی برای 

رسیدن به برد ندارد.

 zخبر

در خصوص بازی مقابل هنگ کنگ که با یک 
برد خفیف این تیم را شکست دادیم و انتقاداتی 

را از کادر فنی و بازیکنان تیم ملی مان به همراه 
داشت چه صحبتی دارید؟

بــه هــر حــال بعضــی وقت هــا در فوتبــال چنیــن 
حالتــی بــرای یــک تیم بــه وجــود می آید کــه نمی تواند 
خواســته های سرمربی اش را در زمین پیاده سازد چه 
بســا کــه ما ایــن نکتــه را در بازی های چنــد تیم مدعی 
دیگــر هم شــاهد بودیم کــه ژاپن مقابل عراق نتیجه را 
واگذار کرد یا کره مقابل اردن مســاوی کرد، به همین 
دلیــل هــر بازی برای ما مهم اســت و ما حاشــیه امیتی 
نداریــم، همانطــور که برای بقیه مدعیــان هم نتایجی 

رقــم خــورد کــه بــه خوبی حــرف مرا ثابــت کرد.
اما این کم شدن فاصله که با نتیجه مقابل تیم 

درجه سه برای تیم ملی ما رقم خورد برای مان به 
گونه ای زنگ خطر محسوب می شود!

بــه هــر حــال من فکــر می کنم باید این نکتــه را در نظر 
بگیریــم که تیم هنگ کنگ فوتبــال خوبی را ارائه نداد 
بلکه بازیکنان ما در حد خودشان ظاهر نشدند اما در 
هــر حالتی بازیکنان ما بایــد از بازی مقابل هنگ کنگ 
درس بگیرنــد و برای بازی های بعدی بهتر و آگاهانه تر 

کار کنند که با مشــکل مواجه نشــویم.
مقابل تیم امارات چه شرایطی را برای تیم ملی 

کشورمان ارزیابی می کنید؟
بــه نظــرم بــازی ســختی نداریــم و می توانیــم همانطور 
کــه راحــت مقابــل فلســطین پیــروز شــدیم در بــازی 

آینده مــان هــم بــه پیــروزی برســیم.
اما حالا صحبت از این است که تیم های مدعی 

بازی سوم و نتیجه گیری در آن را به رقیب 
آینده شان برای مرحله حذفی تنطیم می کنند؟

باید دید ســرمربی شــرایط را بــرای آینده تیم چگونه 
صــلاح می بینــد اما به هــر حال من فکــر می کنم اگر 
برنــده شــویم کــه حتمــاً همینطــور هــم خواهد شــد 
می توانیــم بــا تیــم ســوم گــروه دیگــر بــازی کنیــم که 
ایــن مســأله می توانــد بــرای مــا بهتــر باشــد تــا اینکه 
بخواهیــم بازی مقابل امارات را ببازیم تا دوم شــویم 
و آنــگاه شــرایط بــرای مــا ســخت تر خواهــد شــد کــه 
البتــه حتمــاً بازیکنــان ما به این دلیــل که تیم بهتری 
دارنــد بــا برنامه کادر فنــی بازی قدرتمندانــه ای ارائه 

خواهنــد داد و بــا قــدرت بــه مرحلــه بعــدی حذفــی 
صعــود خواهنــد کرد.

اگر شما مربی تیم بودید کدام موضوع را در 
تصمیم گیری تان لحاظ می کردید، نتیجه گیری یا 

مصلحت تیم ملی برای بازی های آینده اش؟
مــن مصلحــت را در نظــر می گرفتــم کــه چگونــه و بــا 
چــه شــرایطی می توانیــم وضعیت بهتری بــرای صعود 
داشــته باشــیم البتــه من فکــر می کنــم در مرحله اول 
حذفــی هــم موفــق خواهیم بود اما بازی مــا در مرحله 

دوم حذفــی ســخت خواهــد بود.
قبول دارید که تعداد مدعیان قهرمانی هم بیشتر 

شده؟
بــه هــر حال همــه روی ژاپــن خیلی حســاب می کردند 
اما این تیم در حد بازی های دوســتانه و بازی هایی که 
در جام جهانی داشــت ظاهر نشــده اســت، به همین 
دلیل کره و ژاپن و اســترالیا را مدعی می دانســتیم اما 
الان تیم هایــی ماننــد ازبکســتان و شــاید عراق هم در 
حــد قهرمانــی نشــان داده انــد و واقعــاً تیم هــای خوبی 
هستند و این مسأله کار را برای اینکه از حالا بخواهیم 
بگوییم چه تیمی قهرمان خواهد شد سخت می کند، 
ضمن اینکه تیم عربســتان هم شــاید تا حدودی افت 

داشــته است.
در رابطه با خط دفاعی تیم مان که تا حدودی 
موجب نگرانی فوتبالدوستان شده چه نظری 

دارید؟
خط دفاع ما باید با همان نظم و دیســیپلین گذشــته 
بازی کند و به نظرم بازیکنان خط دفاعی ما به صورت 
انفــرادی بازیکنــان خوبــی هســتند امــا دفــاع تیمی ما 
ایــراد دارد کــه امیدوارم این نقیصه هم برطرف شــود.

قبول دارید که یکی از ایرادات تیم ما به این 
مسأله بازمی گردد که تیم ملی تغییرات در 

ترکیبش زیاد داشته و مانع بازی هماهنگ از 
سوی بازیکنان ما شده است!

7۰-6۰ درصــد بازیکنانــی کــه در تیــم ملــی فعلی مــان 
هســتند 8-7 ســال اســت در کنار هم بازی کرده اند و 
باید چشم بسته همدیگر را پیدا کنند جدا از اینکه ما 
از نیمکت قوی ای هم بهره می بریم و به اندازه دو تیم 
بازیکــن داریــم، به همیــن دلیل هم حتماً بهتر اســت 
در تورنمنــت جــام ملت ها هــم ترکیب اصلی مان را به 
زمین بفرســتیم و تغییرات خیلی کمی داشته باشیم.

فکر می کنید تا چه مرحله ای تیم ملی کشورمان 
قدرت بالا رفتن در مراحل بعدی را داشته باشد؟

به نظرم اگر کمی شــانس داشــته باشیم قادر هستیم 
تــا فینال پیش برویم.

حمیــد اســتیلی بازیکــن ســابق تیــم ملی ایران معتقد اســت بایــد از بازی مقابــل تیم هنگ کنــگ درس بگیریم و 
در بازی هــای آینــده بهتریــن بــازی و نمایــش را ارائــه بدهیــم. هافبک اســبق تیم ملــی در ادامه معتقد اســت که 
بایــد در ادامــه راه هــم تیــم امــارات را شکســت دهیــم تــا بــه عنوان تیم اول شــرایط خوبــی را بــرای صعودمان به 

مرحلــه بعدی فراهم ســازیم.

ناصر قراگزلو
روزنامه نگار

 فوتبال یونان سال ۲۰۰۴ و بعد از قهرمانی 
در جــام ملت هــای اروپا به شــهرت رســید 
و از آن بــه بعــد بــود که دروازه ای شــد برای 
حضــور بازیکنــان مختلــف در ســوپرلیگ 
ایــن کشــور. بــرای مــا ایرانی هــا کــه اواخــر 
قــرن بیســتم نمایندگانــی چــون نیمــا 
نکیســا، علیرضا منصوریان و فراز فاطمی 
را در یونــان داشــتیم و البتــه اخبــاری از 
آنهــا مثــل حــالا منتشــر نمی شــد، انتقــال 
کریــم انصاری فــرد بــه پانیونیــوس خبــر 
جذابــی بــود. او بــه لیــگ یونــان رفــت، 
آن هــم در شــرایطی کــه فوتبــال در ایــن 
کشــور پیشــرفت کرده و به واسطه همان 
قهرمانــی نامــی برای خــود در اروپا دســت 

و پــا کــرده بــود.
کریــم بعــد از درخشــش بــا پیراهــن 
پانیونیــوس راهی بهترین تیم یونان یعنی 
المپیاکــوس شــد. انتقــال او هــم در ایران 
بازتــاب بســیاری داشــت و هــم در یونــان، 
ســرزمین فلاسفه. او اواسط فصل ۲۰۱7-
۲۰۱6  از تیم هــای پائــوک، پاناتینایکــوس 
و البتــه المپیاکــوس پیشــنهاد داشــت 
کــه ســومی را انتخــاب کــرد. در حالــی کــه 
اوزونیدیــس- ســرمربی فعلــی گل گهــر- 
بــه عنــوان ســرمربی ســابق پانیونیــوس 
و آن روزهــای پاناتینایکــوس بــه شــدت 
علاقه منــد بــه جــذب مهاجم مــورد علاقه 
خــود بــود، در نهایت ایــن المپیاکوس بود 
کــه موفــق شــد شــرط ۴۰۰هــزار یورویــی 
پانیونیــوس را بــرای جــذب ایــن مهاجــم 
بــرآورده کنــد و در نقــل و انتقــالات ژانویــه 
کریــم انصاری فــرد بــا قــراردادی جالــب 
توجــه راهی صدرنشــین لیگ یونان شــد.

برخــلاف اعتمــادی کــه بیــن مدیــران ایــن 
باشگاه به کریم انصاری فرد وجود داشت 
امــا این بازیکن در ســه دیدار المپیاکوس 
در لیــگ و جــام حذفــی نتوانســت مــورد 
اعتمــاد بنتــو بــه عنــوان ســرمربی این تیم 

قــرار بگیــرد و نیمکت نشــینی و دوری از 
ترکیــب را تجربــه کــرد.

یــم  کر نیمکت نشــینی  ن  زمــا ن  آ در 
انصاری فــرد در المپیاکــوس، واکنــش 
رســانه های یونانــی را هــم در پــی داشــت. 
کریم که با ۵ گل زده و ســه پاس گل یکی 
از دلایل حضور جالب توجه پانیونیوس در 
جمع مدعیان بود، طبق تصمیم کادرفنی 
المپیاکــوس بــه مهاجــم ســوم ایــن تیــم 
تبدیــل شــد. اتفاقی که واکنــش هواداران 

المپیاکــوس را نیــز در پــی داشــت.
در آن مقطع پائولو بنتو درباره انصاری فرد 
این اظهارنظر را انجام داد: »کریم بازیکن 
باکیفیتــی اســت اما چیزی کــه الان وجود 
دارد فرصــت برای هماهنگی اســت و این 
بازیکــن به زمــان نیــاز دارد. بگذارید کمی 
صبــر کنیــم تــا انصاری فرد ظرفیــت کامل 
خــود را بــه نمایش بگــذارد. او به زمان نیاز 
دارد چون باشــگاه ســابقش )پانیونیوس( 
بــا شــیوه و اســتراتژی متفاوتــی نســبت به 
مــا بــازی می کــرد. او اکنــون در فضایــی 
متفــاوت حضــور یافته و برای قــرار گرفتن 
در برنامه ها باید مدتی به او فرصت داد.«

مســأله اصلــی امــا اختــلاف نظــر میــان 
مدیران باشگاه و پائولو بنتو بود. سرمربی 
پرتغالــی از خریــد کریــم ناراحــت بــود امــا 

باشــگاه او را جــذب کــرد و بــرای کاری 
کــه انجــام داد هــم دلیــل فنــی داشــت. 
شــکاف میان بنتــو و مدیــران المپیاکوس 
ادامــه داشــت تــا اینکــه بــا مصدومیــت 
و محرومیــت یکــی دو مهاجــم ســرانجام 

نوبــت بــه کریــم رســید.
بنتــو کــه روزهــای حســاس و متفاوتــی 
را ســپری می کــرد، در جــام یوفــا - لیــگ 
اروپــای فعلــی - بــه انصاری فــرد میــدان 
داد و او را مقابــل آنــکارا اســپور بــه زمیــن 
فرســتاد. انصاری فــرد هم که به ســختی 
راهــی بــرای به ترکیــب اصلی پیــدا کرده 
بــود توانســت دو بــار دروازه حریــف را 
بــاز کنــد. او هفتــه بعــد از آن هــم بــه 
کامبیاســوی آرژانتینــی پــاس گل داد تــا 
ثابــت کند بنتو در مورد او اشــتباه بزرگی 

را مرتکــب شــده اســت.
بعــد از چنــد مــاه امــا پائولــو بنتــو از 
المپیاکــوس جدا شــد و کریم هم شــرایط 
بهتری را تجربه کرد. حالا و بعد از حدود 7 
سال، بنتو و انصاری فرد در جام ملت های 
آســیا به یکدیگر رســیده اند. کریم یکی از 
بازیکنــان باتجربــه ایــران اســت و بنتو هم 
هدایــت امــارات را در دســت دارد. تقابــل 
ایــن دو جذاب و دیدنی خواهد بود و البته 

شــاید بــا چاشــنی انتقام.

یط تیم ملی در جام ملت های  شرا
هجدهم به ۱۳ سال قبل شبیه شده و 
دوباره بعد از دو برد در مرحله گروهی و 
قطعی شدن صعود باید در بازی سوم با 

امارات مصاف بدهیم.
۲9 دی ماه۱۳89 تیم ملی ایران تحت 
هدایت افشین قطبی در ورزشگاه 
اسپورت کلاب دوحه با 9 تغییر مقابل 
امارات تحت سرمبیگری سرچکو کاتانچ 
قرار گرفت اما تیم دوم ایران با سه گل 
آرش افشین، محمد نوری و گل به خودی 

مدافع حریف سه - هیچ برنده شد.
بعد از این بازی از سوی مسئولان برگزاری 
مسابقه آندرانیک تیموریان مربی فعلی 
تیم ملی که از شروع نیمه دوم بازوبند 
کاپیتانی را در اختیار داشت به عنوان 
بهترین بازیکن میدان انتخاب شد. او 
جایزه ویژه خود را از شرکت سامسونگ 
دریافت و توپی را به یادگار امضا کرد که در 
پایان رقابت ها به مقر کنفدراسیون فوتبال 
آسیا برده شد. آندو که در این بازی یکی 

از بهترین بازی های ملی اش را در طول 
دوران بازیگری خود انجام داد بعد از بازی 
به یکی از دوستان خود گفت: سه شماره 

۱۴ نسخه امارات را پیچیدند.
اشاره آندو به خودش، محمد نوری و 
قاسم حدادی فر بود که در تیم های 
۱۴ را به تن  ره  باشگاهی شان شما
می کردند و البته رفاقت و صمیمیت 
زیادی با هم داشتند و در نیمه دوم آن 

بازی کنار هم کولاک کردند.
جالب اینکه بعد از این بازی کمیته فنی 
رقابت های جام ملت های آسیا آماری 
از دونده ترین بازیکنان مصاف ایران و 
امارات منتشر کرد که بر اساس این آمار 
محمد نوری با ۱۰/۱9۵ کیلومتر دونده ترین 
بازیکن این دیدار بود. او با میانگین 
7/۲سرعت سریع ترین بازیکن این بازی 
بود. آندرانیک تیموریان هم با 9/77۰ 
کیلومتر دوندگی و قاسم حدادی فر با 
9/6۰۴ کیلومتر دوندگی دیگر بازیکنانی 
بودند که بیشترین دوندگی را در جدال 9۰ 

دقیقه ای ایران برابر امارات داشتند. این 
دو با سرعت 6/8 پس از نوری سریع ترین 

بازیکنان این بازی بودند.
تیم ملی بعد از آن بازی درخشان با همان 
ترکیب اصلی مقابل کره جنوبی در مرحله 
یک چهارم نهایی در وقت های اضافی با 

نتیجه دو بر یک باخت و حذف شد.

ملاقات با یک لجباز قدیمی در دوحه

کریم-بنتو؛ ۷ سال بعد

شرایط مشابه 13 سال قبل و بازی ذخیره ها با امارات

شبی که سه شماره 14 ستاره شدند

امیر اسدی
روزنامه نگار


